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Anna Ljunggren (MP) §§17-23 ersätter Stefana Hoti (MP) 
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§2 Val av justerare 
§3 Inkomna frågor 
§4 Fråga från John Eklöf (M) till Sara Wettergren (L) om arbetet med att 

stärka trygghet och studiero i Malmös skolor 
§5 Fråga från Jacqueline Maly (SD) till Sedat Arif (S) om meningsfulla 

praktikplatser inom Ung i Sommar 
§6 Fråga från Anfal Mahdi (V) till Sara Wettergren (L) om förebyggande 

arbete i grundskolan 
§7 Fråga från Martin Molin (C) till Andréas Schönström (S) om vägbyggena 

vid Fridhemstorget och Erikslust 
§8 Fråga från Kay Wictorin (C) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 

kommunstyrelsens planering av baslinjemätning när Malmö stad blivit 
medlem i WHO-nätverket Äldrevänliga städer 

§9 Fråga från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 
åtgärder för att stoppa vräkningar av barn i Malmö 

§10 Lokalanskaffning av fastigheten Vårberga 1, funktionsstödsnämnden 
§11 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1 § SoL och 9 § LSS som inte 

verkställts inom tre månader 2024; kvartal 3 
§12 Uppdrag budget 2023 – Genomföra en översyn av färdtjänstregelverket 

samt utreda förutsättningarna för en beställningscentral för färdtjänst i 
egen eller regional regi 

§13 Hemställan om godkännande av ändringar i VA SYD:s förbundsordning 
§14 Revidering av stadgar för Malmö stads föreningspris för ideella insatser för 

en hållbar stad 
§15 Motion Carin Gustafsson (V), Lisa Stolpe (V) och Nina Jakku (V) om 

maxtak i förskolan - Minska storleken på barngrupperna i förskolan - Följ 
Skolverkets rekommendationer 

§16 Motion av Emma-Lina Johansson (V) om att redovisa och utvärdera 
arbetet med CTC 

§17 Motion Anton Sauer (C) och Kay Wictorin (C) om att utreda möjligheten 
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§ 1 Upprop och ordförandens upplysning angående webbsändningen 
av kommunfullmäktigesammanträdet 

 
Sammanfattning 
Ordföranden uttalar att "det särskilt ska upplysas om att vid kommunfullmäktiges 
sammanträde, liksom vid den vidare hanteringen av varje enskilt sammanträde, tillämpas 
gällande integritetslagstiftning vid all behandling av personuppgifter. De som deltar i 
kommunfullmäktiges sammanträde erinras om att de inte får röja enskildas sekretess". 
 
Upprop förrättas. 
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§ 2 Val av justerare 
 
Sammanfattning 
Ordföranden meddelar att protokollet justeras onsdagen den 12 februari 2025 kl. 13.00 på 
stadskontoret. Kommunfullmäktige utser Shler Murad Bradostin (S) och Helena Nanne 
(M) att jämte ordföranden justera protokollet. 
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§ 3 Inkomna frågor 
 
Sammanfattning 
Magnus Olsson (SD) har anhållit om att till ordföranden i fritidsnämnden Sanna Axelsson 
(S) få framställa en fråga om kris i Malmös hockeyliv. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer inte att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
 
Anfal Mahdi (V) har anhållit om att till kommunalrådet med ansvar för skola och 
utbildning Sara Wettergren (L) få framställa en fråga om förebyggande arbete i 
grundskolan. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
 
Jacqueline Maly (SD) har anhållit om att till kommunalrådet med ansvar för arbetsmarknad 
och socialtjänst Sedat Arif (S) få framställa en fråga om meningsfulla praktikplatser inom 
Ung i Sommar. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
 
John Eklöf (M) har anhållit om att till kommunalrådet med ansvar för skola och utbildning 
Sara Wettergren (L) få framställa en fråga om arbetet med att stärka trygghet och studiero i 
Malmös skolor. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
 
Martin Molin (C) har anhållit om att till kommunalrådet med ansvar för teknik Andréas 
Schönström (S) få framställa en fråga om vägarbetena vid Fridhemstorget och Erikslust. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
 
Kay Wictorin (C) har anhållit om att till kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt 
Jammeh (S) få framställa en fråga om kommunstyrelsens planering av baslinjemätning när 
Malmö stad blivit medlem i WHO-nätverket Äldrevänliga städer. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
 
Helena Nanne (M) har anhållit om att till kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt 
Jammeh (S) få framställa en fråga om åtgärder för att stoppa vräkningar av barn i Malmö. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde av kommunalrådet med ansvar för arbetsmarknad och socialtjänst 
Sedat Arif (S). 
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Beslutsunderlag 
• Fråga från Magnus Olsson (SD) till Sanna Axelsson (S) om kris i Malmös hockeyliv 
• Fråga från Anfal Mahdi (V) till Sara Wettergren (L) om förebyggande arbete i 

grundskolan 
• Fråga från Jacqueline Maly (SD) till Sedat Arif (S) om meningsfulla praktikplatser 

inom Ung i Sommar 
• Fråga från John Eklöf (M) till Sara Wettergren (L) om arbetet med att stärka 

trygghet och studiero i Malmös skolor 
• Fråga från Martin Molin (C) till Andréas Schönström (S) om vägbyggena vid 

Fridhemstorget och Erikslust 
• Fråga från Kay Wictorin (C) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 

kommunstyrelsens planering av baslinjemätning när Malmö stad blivit medlem i 
WHO-nätverket Äldrevänliga städer 

• Fråga från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om åtgärder för att 
stoppa vräkningar av barn i Malmö 
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§ 4 Fråga från John Eklöf (M) till Sara Wettergren (L) om arbetet med att 
stärka trygghet och studiero i Malmös skolor 

STK-2025-267 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 3 medge John Eklöf (M) att till kommunalrådet 
med ansvar för skola och utbildning Sara Wettergren (L) få framställa en fråga om arbetet 
med att stärka trygghet och studiero i Malmös skolor. 
 
Sara Wettergren (L) besvarar frågan. 
 
John Eklöf (M) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 1. 
 

Beslutsunderlag 
• Fråga från John Eklöf (M) till Sara Wettergren (L) om arbetet med att stärka 

trygghet och studiero i Malmös skolor 
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§ 5 Fråga från Jacqueline Maly (SD) till Sedat Arif (S) om meningsfulla 
praktikplatser inom Ung i Sommar 

STK-2025-265 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 3 medge Jacqueline Maly (SD) att till 
kommunalrådet med ansvar för arbetsmarknad och socialtjänst Sedat Arif (S) få framställa 
en fråga om meningsfulla praktikplatser inom Ung i Sommar. 
 
Sedat Arif (S) besvarar frågan. 
 
Jacqueline Maly (SD) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 2. 
 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Jacqueline Maly (SD) till Sedat Arif (S) om meningsfulla praktikplatser 

inom Ung i Sommar 
 

10



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 6 Fråga från Anfal Mahdi (V) till Sara Wettergren (L) om förebyggande 
arbete i grundskolan 

STK-2025-264 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 3 medge Anfal Mahdi (V) att till kommunalrådet 
med ansvar för skola och utbildning Sara Wettergren (L) få framställa en fråga om 
förebyggande arbete i grundskolan. 
 
Sara Wettergren (L) besvarar frågan. 
 
Anfal Mahdi (V) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 3. 
 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Anfal Mahdi (V) till Sara Wettergren (L) om förebyggande arbete i 

grundskolan 
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§ 7 Fråga från Martin Molin (C) till Andréas Schönström (S) om 
vägbyggena vid Fridhemstorget och Erikslust 

STK-2025-268 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 3 medge Martin Molin (C) att till kommunalrådet 
med ansvar för teknik Andréas Schönström (S) få framställa en fråga om vägarbetena vid 
Fridhemstorget och Erikslust. 
 
Andréas Schönström (S) besvarar frågan. 
 
Martin Molin (C) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 4. 
 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Martin Molin (C) till Andréas Schönström (S) om vägbyggena vid 

Fridhemstorget och Erikslust 
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§ 8 Fråga från Kay Wictorin (C) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 
kommunstyrelsens planering av baslinjemätning när Malmö stad 
blivit medlem i WHO-nätverket Äldrevänliga städer 

STK-2025-269 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 3 medge Kay Wictorin (C) att till 
kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) få framställa en fråga om 
kommunstyrelsens planering av baslinjemätning när Malmö stad blivit medlem i WHO-
nätverket Äldrevänliga städer. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) besvarar frågan. 
 
Kay Wictorin (C) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 5. 
 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Kay Wictorin (C) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 

kommunstyrelsens planering av baslinjemätning när Malmö stad blivit medlem i 
WHO-nätverket Äldrevänliga städer 
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§ 9 Fråga från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 
åtgärder för att stoppa vräkningar av barn i Malmö 

STK-2025-274 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 3 medge Helena Nanne (M) att till 
kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) få framställa en fråga om 
åtgärder för att stoppa vräkningar av barn i Malmö. 
 
Sedat Arif (S) besvarar frågan. 
 
Helena Nanne (M) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 6. 
 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om åtgärder för att 

stoppa vräkningar av barn i Malmö 
 

14



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 10 Lokalanskaffning av fastigheten Vårberga 1, 
funktionsstödsnämnden 

STK-2024-1547 
 
Sammanfattning 
Funktionsstödsnämnden har ansökt om godkännande för lokalanskaffning genom 
nybyggnation av lokaler för daglig verksamhet på fastigheten Vårberga 1. 
Den beräknade totala investeringsutgiften är 42,3 mnkr och färdigställandet av lokalerna 
beräknas till hösten 2027. Lokalerna är planerade för 10 till 14 brukare och 21 personal och 
ska bidra till att lösa den rådande platsbristen inom daglig verksamhet. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av 
lokaler för daglig verksamhet inom Vårberga 1, till en beräknad totalutgift om 
42,3 mnkr.  

   

Beslutsgång 
Roko Kursar (L) och Josefin Anselmsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
 

Beslutet skickas till  
Funktionsstödsnämnden 
Servicenämnden 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 250108 §19 med särskilt yttrande (SD) Lokalanskaffning av 

fastigheten Vårberga 1, funktionsstödsnämnden 
• Förslag till beslut KSAU 241216 §644 Lokalanskaffning av fastigheten Vårberga 1, 

funktionsstödsnämnden 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241216 Ansökan om Lokalanskaffning av lokaler för 

dagligverksamhet genom investering på fastigheten Vårberga 1 
• Funktionsstödsnämnden beslut 241028 § 96 
• Bilagor gällande Ny daglig verksamhet med fastighetsbeteckning Vårberga 1 (bilaga 

1-9) 
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§ 11 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1 § SoL och 9 § LSS som 
inte verkställts inom tre månader 2024; kvartal 3 

STK-2024-43 
 
Sammanfattning 
Samtliga socialnämnder ska en gång i kvartalet lämna statistikrapport till 
kommunfullmäktige om ej verkställda beslut. Rapporten ska redovisa hur många gynnande 
beslut, enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlag (2001:453), SoL och enligt 9 § lag (1993:387) om stöd 
och service till vissa funktionshindrade, LSS, som inte har verkställts inom tre månader från 
dagen för beslutet. Rapporten ska också redovisa beslut som inte verkställts på nytt inom 
tre månader från den dag då verkställigheten har avbrutits. 
 
Rapporteringen i detta ärende avser kvartal 3, 1 juli – 30 september 2024. 
 
Samtliga tre socialnämnder i Malmö stad rapporterar gynnande beslut som inte verkställts 
inom tre månader från dagen för beslut. Jämfört med föregående kvartal har antalet 
rapporterade beslut enligt 4 kap. 1 § SoL ökat från 97 till 117 beslut. Antalet rapporterade 
beslut enligt 9 § LSS har ökat från 104 till 125 beslut.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige lägger rapporten till handlingarna. 

   

Beslutsgång 
Sedat Arif (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
Stadskontoret, Ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 250108 § 20 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1§ SoL 

och 9§ LSS som inte verkställts inom tre månader 2024; kvartal 3 
• Förslag till beslut KSAU 241209 §622 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1§ 

SoL och 9§ LSS som inte verkställts inom tre månader 2024; kvartal 3 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241209 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1 § 

SoL och 9 § LSS som inte verkställts inom tre månader 2024; kvartal 3 
• Funktionsstödsnämndens arbetsutskott beslut 241114 § 176 Redovisning av 

gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlagen (SoL) och som inte har verkställts 
inom tre månader gällande kvartal 3 2024 
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• Funktionsstödsnämndens arbetsutskott beslut 241114 § 175 Redovisning av 
gynnande beslut enligt 9 § i lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade 
(LSS) 

• Hälsa-, vård- och omsorgsnämndens arbetsutskott beslut 241119 § 125 
• Redovisning av ej verkställda beslut enligt SoL, kvartal 3, 2024 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 241128 § 343 Rapportering av ej 

verkställda beslut kvartal 3 2024 
• Rapportering enligt 16 kap. 6 h § SoL, kvartal 3 2024 
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§ 12 Uppdrag budget 2023 – Genomföra en översyn av 
färdtjänstregelverket samt utreda förutsättningarna för en 
beställningscentral för färdtjänst i egen eller regional regi 

STK-2024-535 
 
Sammanfattning 
I Malmö stads budget 2023 gavs tekniska nämnden ett uppdrag gällande färdtjänst inom 
dåvarande målområde trygghet och delaktighet. Nämnden återrapporterar nu uppdraget. 
Återrapporteringen omfattar dels förutsättningarna för en beställningscentral för färdtjänst 
i egen eller regional regi, och dels en översyn av färdtjänstregelverket. 
 
Tekniska nämnden rapporterar tre alternativ för en beställningscentral för färdtjänst. 
Färdtjänst helt i egen regi, helt i regional regi samt i samverkan mellan Malmö stad och 
Skånetrafiken. 
 
I översyn av färdtjänstregelverket har nämnden utrett förutsättningar för införande av 
resegaranti (förseningsersättning) i färdtjänsten. De redogör för färdtjänstresor och avgifter 
inom färdtjänst och riksfärdtjänst samt föreslår en ny avgifts- och beräkningsmodell. 
Slutligen medför nämndens förslag ändringar av Riktlinjer för färdtjänst, Riktlinjer för 
riksfärdtjänst och av nämndens Tillämpningsanvisningar för färdtjänst och riksfärdtjänst. 
 
Förslaget är att godkänna regelverk med ny avgiftsmodell och vid detta beslut revidera 
riktlinjer för färdtjänst och riksfärdtjänst. Förslaget är även att tekniska nämnden 
återkommer till kommunfullmäktige med slutrapport om förutsättningar för samverkan i 
fråga om beställningscentral. Gällande förseningsavgifter föreslås att tekniska nämnden 
återkommer med ekonomiska konsekvenser och förslag på regelverk för 
förseningsersättning. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige uppdrar åt tekniska nämnden att återkomma med 
slutrapport under hösten 2025, om förutsättningar för samverkan gällande 
beställningscentral mellan Malmö stad och Skånetrafiken i Region Skåne. 
  

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt tekniska nämnden att under hösten 2025 
återkomma med ekonomiska konsekvenser och förslag till eventuellt regelverk 
för förseningsersättning. 
  

3. Kommunfullmäktige godkänner förslag om nytt regelverk föravgifter inom 
färdtjänst och riksfärdtjänst utifrån en ny modell att börja gälla den 1 oktober 
2025, att ersätta nuvarande regelverk om avgifter inom färdtjänst och 
riksfärdtjänst. 
  

4. Kommunfullmäktige godkänner tekniska nämndens förslag om procentuella 
avgiftsnivåer av kostnadsberäkningspunkter för avgifter inom färdtjänst och 
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riksfärdtjänst. 
  

5. Kommunfullmäktige godkänner reviderade riktlinjer för färdtjänst att börja gälla 
den 1 oktober 2025. 
  

6. Kommunfullmäktige godkänner reviderade riktlinjer för riksfärdtjänst att börja 
gälla den 1 oktober 2025.  

   

Beslutsgång 
Andréas Schönström (S) och Anders Pripp (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 
Remissinstanserna till tekniska nämnden (funktionsstödsnämnden, hälsa-, vård- och 
omsorgsnämnden, servicenämnden, Malmö stads funktionshinderråd och Centrala 
pensionärsrådet) 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 250108 § 21 med särskilt yttrande (SD) Uppdrag budget 2023 

- Genomföra en översyn av färdtjänstregelverket samt utreda förutsättningarna för 
en beställningscentral för 

• Förslag till beslut KS 250108 § 21 med särskilt yttrande (SD) Uppdrag budget 2023 
- Genomföra en översyn av  färdtjänstregelverket samt utreda förutsättningarna för 
en beställningscentral för 

• Förslag till beslut 241209 KSAU §624 Uppdrag budget 2023 – Genomföra en 
översyn av färdtjänstregelverket samt utreda föruts för en beställningscentral för 
färdtjänst i egen eller reg regi 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241209 Genomföra en översyn av färdtjänstregelverket 
samt utreda förutsättningarna för en beställningscentral i egen eller regional regi 

• Tekniska nämnden beslut 240226§ 68 
• Tekniska nämnden beslut 241022 § 242 Särskilt yttrande (SD) 
• PM Beställningscentral för färdtjänst i egen eller regional regi 
• PM Resegaranti för färdtjänstresenärer i Malmö stad - TN 240827 
• PM Avgifter färdtjänst och riksfärdtjänst 241022 
• Avgifter för färdtjänst och riksfärdtjänst 241022 
• Riktlinjer för färdtjänst 241022 
• Riktlinjer för riksfärdtjänst 
• Remissammanställning 
• Yttrande från Centrala pensionärsrådet - Översyn av färdtjänstreglementet 
• Yttrande från Malmö stads funktionshinderråd - Översyn av färdtjänstreglementet 
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• Funktionsstödsnämndens yttrande gällande Remiss från tekniska nämnden – 
Översyn av färdtjänstregelverket 

• Beslut och yttrande från HVON 2024-04-24 
• Yttrande SEN remiss översyn av färdtjänstregelverket 
• Tjänsteskrivelse Fastighets- och gatukontoret 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
• Tillämpningsanvisningar för färdtjänst och riksfärdtjänst 241022 
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§ 13 Hemställan om godkännande av ändringar i VA SYD:s 
förbundsordning 

STK-2024-1566 
 
Sammanfattning 
I samband med att kommunfullmäktige beslutade om att godkänna Svedala kommuns 
inträde i kommunalförbundet VA SYD från och med den 1 januari 2025 (KF 2024-09-26 § 
198), beslutade kommunfullmäktige även att godkänna föreslagen förbundsordning för VA 
SYD där antalet ledamöter och ersättare i förbundsfullmäktige föreslogs utökas från 17 
ledamöter och 17 ersättare till 21 ledamöter och 21 ersättare från och med 1 januari 2025. 
Malmö stad tilldelades därmed 11 ledamotplatser och 11 ersättarplatser istället för 9 
ledamotplatser och 9 ersättarplatser. 
 
Kommunfullmäktige beslutade vidare att anmoda VA SYD att snarast möjligt göra en 
översyn av förbundsordningen för att säkerställa tillämpningen av principen om 
kommunproportionalitet i VA SYDs förbundsfullmäktige. 
 
VA SYD har genomfört en översyn av förbundsordningen, baserat på analys av 
befolkningsprognoserna för medlemskommunerna, vilket har resulterat i förslag på 
ytterligare revidering av förbundsordningen avseende antalet ledamöter och ersättare i 
förbundsfullmäktige. 
 
Förutsatt att samtliga medlemskommuner godkänner föreslagna ändringar kommer 
förbundsfullmäktige under 2025 att utökas från 21 ledamöter och 21 ersättare till 23 
ledamöter och 23 ersättare. Ändringen avser 2 ledamotplatser och 2 ersättarplatser som 
tilldelas Malmö stad.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att godkänna föreslagna ändringar i VA SYD:s 
förbundsordning.  

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
 

Beslutet skickas till  
VA SYD 
Stadskontoret, avdelningen bolag och kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 250108 § 22 Hemställan om godkännande av ändringar i VA 

SYD:s förbundsordning 
• Förslag till beslut 241216 §645 Hemställan om godkännande av ändringar i VA 

SYDs förbundsordning 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241216 Hemställan om godkännande av ändringar i VA 

SYDs förbundsordning 
• Förbundsfullmäktige VA SYD beslut 241025 § 20 
• Hemställan om godkännande av ändringar i VA SYDs förbundsordning 
• Förslag till förbundsordning med ändringar i avsnitt 4.2 och 4.3 markerade 
• Befolkningsstatistik 2024 - översyn av representationen i förbundsfullmäktige 
• Beslut KF 240926 §198  Hemställan om godkännande av Svedala kommuns inträde 

som ny medlem i kommunalförbundet VA SYD(3767004) (0) 
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§ 14 Revidering av stadgar för Malmö stads föreningspris för ideella 
insatser för en hållbar stad 

STK-2024-1576 
 
Sammanfattning 
”Malmö stads föreningspris för ideella insatser för en hållbar stad” instiftades år 2012 i 
syfte att stimulera och belöna engagemang i hållbarhetsfrågor i stadens föreningsliv. 
 
På initiativ av föreningsprisets priskommitté har miljönämnden nu beslutat att föreslå 
kommunfullmäktige att ändra föreningsprisets stadgar för att tydliggöra syftet med priset 
samt för att ändra nomineringsperioden så att den blir bättre anpassad till föreningarnas 
möjlighet att inkomma med nomineringar. Miljönämnden föreslår även att prisbeloppet 
höjs till 30 000 kronor. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att ändra stadgarna för ”Malmö stads föreningspris 
för ideella insatser för en hållbar stad” i enlighet med miljönämndens förslag i 
ärendet. 

   

Beslutsgång 
Sofia Hedén (S) och Ewa Bertz (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet skickas till  
Miljönämnden 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 250108 §23 KS Revidering av stadgar för Malmö stads 

föreningspris för ideella insatser för en hållbar stad 
• Förslag till beslut KSAU 241216 §648 Revidering av stadgar för Malmö stads 

föreningspris för ideella insatser för en hållbar stad 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241216 Revidering av stadgar för Malmö stads 

föreningspris för ideella insatser för en hållbar stad 
• Förslag nya stadgar Malmö stads föreningspris för ideella insatser för en hållbar 

stad 
• Nuvarande stadgar 
• Miljönämnden beslut 241024 § 161 
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§ 15 Motion Carin Gustafsson (V), Lisa Stolpe (V) och Nina Jakku (V) om 
maxtak i förskolan - Minska storleken på barngrupperna i förskolan 
- Följ Skolverkets rekommendationer 

STK-2024-869 
 
Sammanfattning 
Carin Gustafsson (V), Lisa Stolpe (V) och Nina Jakku (V) föreslår i en motion om maxtak i 
förskolan, det vill säga att minska storleken på barngrupperna i förskolan. 
 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige beslutar att: 
 

• Uppdra åt förskoleförvaltningen att säkerställa att storleken på barngrupperna i 
Malmö stads förskolor inte överskrider Skolverkets rekommendationer. 
  

• Uppdra åt förskoleförvaltningen att säkerställa att Malmö stads förskolor inför 
regelverk där barngrupper med barn i åldern 1 – 3 år innehåller högst tre barn 
per heltidsanställd och barngrupper med barn i åldern 4 – 5 år innehåller högst 
fem barn per heltidsanställd. 
  

• Barngruppernas storlek samt personaltäthet varje år redovisas i 
förskolenämndens årsanalys med avseende på medelvärden och andel som lever 
upp till intentionerna i detta beslut. 
  

• Uppdra åt kommunstyrelsen att ta detta i beaktande inför kommande budget. 
  

• Uppdra åt kommunstyrelsen att tillskriva regeringen om medel för att kunna följa 
Skolverkets rekommendationer. 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige anser punkterna 1-2 i motion av Carin Gustafsson (V), Lisa 
Stolpe (V) och Nina Jakku (V) om maxtak i skolan - Minska storleken på 
barngrupperna i förskolan - Följ Skolverkets rekommendationer besvarad med 
hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 
  

2. Kommunfullmäktige bifaller punkt 3 i motion av Carin Gustafsson (V), Lisa 
Stolpe (V) och Nina Jakku (V) om maxtak i skolan - Minska storleken på 
barngrupperna i förskolan - Följ Skolverkets rekommendationer. 
  

3. Kommunfullmäktige avslår punkterna 4-5 i motion av Carin Gustafsson (V), Lisa 
Stolpe (V) och Nina Jakku (V) om maxtak i skolan - Minska storleken på 
barngrupperna i förskolan - Följ Skolverkets rekommendationer. 
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Beslutsgång 
Mohamed Yassin (MP) och Sara Wettergren (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Nina Jakku (V), Lisa Stolpe (V) och Martin Molin (C) yrkar bifall till motionen. 
 
Linda Obiedzinski (M) yrkar bifall till motionens tredje att-sats. 
 
Michael Hård af Segerstad (SD) yrkar bifall till motionens första och tredje att-sats. 
 
Kommunfullmäktige godkänner en propositionsordning som innebär att förslagen 
avseende motionens första, andra, fjärde respektive femte att-sats ställs mot varandra, att-
sats för att-sats. 
 
Ordförandens ställer förslagen avseende motionens första att-sats mot varandra och finner 
att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Ordförandens ställer förslagen avseende motionens andra att-sats mot varandra och finner 
att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Ordförandens ställer förslagen avseende motionens fjärde att-sats mot varandra och finner 
att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Ordförandens ställer förslagen avseende motionens femte att-sats mot varandra och finner 
att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Ordföranden finner att det bara föreligger bifallsyrkanden avseende motionens tredje att-
sats och finner att kommunfullmäktige bifallit densamma. 
 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler (V) gruppreservation till förmån för 
eget yrkande. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler (SD) gruppreservation till förmån för 
eget yrkande. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler (C) gruppreservation till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutet skickas till  
Carin Gustafsson (V) 
Lisa Stolpe (V) 
Nina Jakku (V) 
Förskolenämnden 
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Stadskontoret, Ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 250108 §27 med reservation (V), (C), (SD), och (S+L+MP) 

Motion Carin Gustafsson (V), Lisa Stolpe (V) & Nina Jakku (V) om maxtak i 
förskolan - Minska storleken på grupperna 

• Förslag till beslut KSAU 241209 §625 muntlig reservation (M) Motion Carin 
Gustafsson (V), Lisa Stolpe (V) och Nina Jakku (V) om maxtak i förskolan - 
Minska storleken på barngr i försk - Följ Skolv rek 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241209 Motion Carin Gustafsson (V), Lisa Stolpe (V) 
och Nina Jakku (V) om maxtak i förskolan 

• Förskolenämnden beslut 241023 § 158 Reservation (V) och (M), Särskilt yttrande 
(SD) 

• Remissvar förskolenämnden 
• Motion Carin Gustafsson (V), Lisa Stolpe (V) och Nina Jakku (V) om maxtak i 

förskolan - Minska storleken på barngrupperna i förskolan - Följ Skolverkets 
rekommendationer 
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§ 16 Motion av Emma-Lina Johansson (V) om att redovisa och utvärdera 
arbetet med CTC 

STK-2023-1410 
 
Sammanfattning 
Emma-Lina Johansson (V) har inkommit med en motion om att redovisa och utvärdera 
arbetet med CTC (Communities That Care). Motionären föreslår att kommunstyrelsen får i 
uppdrag att återkomma till kommunfullmäktige med en redovisning för arbetet med CTC i 
enlighet med de beslut som fattades i samband med införandet av densamma. Vidare 
föreslås att kommunstyrelsen ska redovisa till kommunfullmäktige vilka årliga kostnader 
det finns för CTC. 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 11 september 2024 att upphäva sitt tidigare beslut (STK-
2016-166) om att anta CTC som metod för systematiskt trygghetsarbete. Vidare beslutade 
kommunfullmäktige den 26 september 2024 att överföra ansvaret och samordningen av det 
universella preventionsarbetet rörande normbrott bland barn från kommunstyrelsen till 
arbetsmarknads- och socialnämnden. Kommunstyrelsen har även uppdragit åt 
arbetsmarknads- och socialnämnden att återkomma till kommunstyrelsen med en rapport 
om hur man tagit arbetet vidare vad gäller tidigare åtgärder och effekter av CTC-arbetet. 
 
Stadskontoret ser att det inom CTC-modellen till viss del funnits en uppföljningsstruktur 
för arbetet. I ärendet bifogas en rapport från enkätundersökningen 2023, bilaga 2 - 
Uppväxtvillkor för barn och unga i Malmö. En redovisning till kommunstyrelsen skulle ske 
året efter en genomförd enkätundersökning det vill säga 2020, 2022 och 2024. Olika 
omständigheter har medfört att en rapport ej redovisats till kommunstyrelsen 2022. 
 
Då CTC inte har implementerats i stadens organisation på det sätt som planerats har en 
genomlysning av strukturen genomförts. Utifrån denna rapport fattade kommunstyrelsen 
och kommunfullmäktige beslut om en förändring avseende ansvaret för den universella 
preventionsnivån och därmed också en verksamhetsförändring inom CTC. 
Kommunstyrelsen kommer framöver från arbetsmarknads- och socialnämnden få redovisat 
hur arbetet med universell prevention tagits vidare. 
 
Enligt en sammanställning som stadskontorets ekonomiavdelning har tagit fram, är 
kostnaden för CTC under 2018–2023 cirka 50 miljoner kronor.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige anser Emma-Lina Johanssons (V) motion om att redovisa 
och utvärdera arbetet med CTC i sin helhet besvarad med hänvisning till vad 
som redovisas i ärendet.  

27



 
 
 
 
 
 

 
 
 

   

Beslutsgång 
Sedat Arif (S) och Anders Skans (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Farishta Sulaiman (M) och Kay Wictorin (C) yrkar bifall till motionen. 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra, bifall mot avslag, och finner att 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 
 
De ledamöter som vill bifalla kommunstyrelsens förlag röstar ja, de ledamöter som vill 
bifalla motionen röstar nej. Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat att bifalla 
motionen. Omröstning genomförs med omröstningsapparat och utfaller med 44 ja-röster 
mot 15 nej-röster. Två ledamöter var frånvarande under omröstningen. Omröstningslista 1, 
bilaga 7.  Kommunfullmäktige har således beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler (M) och (C) gruppreservationer till 
förmån för egna yrkanden. 

Beslutet skickas till  
Emma-Lina Johansson (V) 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 250108 §24 med muntlig reservation (M+C) Motion av 

Emma-Lina Johansson (V) om att redovisa och utvärdera arbetet med CTC 
• Förslag till beslut KSAU 241202 §604 Motion av Emma-Lina Johansson (V) om att 

redovisa och utvärdera arbetet med CTC 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241202 Motion av Emma-Lina Johansson (V) om att 

redovisa och utvärdera arbetet med CTC 
• Motion av Emma-Lina Johansson (V) om att Redovisa och utvärdera arbetet med 

CTC 
• Bilaga 1 Sammanfattning av rapporter samt dialog med tjänstepersoner 
• Bilaga 2 Uppväxtvillkor för barn och unga i Malmö resultat av CTC-enkäten 2023 
• Beslut KF 240926 § 190 med särskilt yttrande (M+C) Verksamhetsförändring inom 

Communities That Care (CTC) 
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• Rapport Public Partner - Genomlysning av arbetet med Community that Cares 
(CTC) (STK-2024-351-5) 

 

29



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 17 Motion Anton Sauer (C) och Kay Wictorin (C) om att utreda 
möjligheten för ett nytt Malmö konstmuseum i Kungsparken 

STK-2024-491 
 
Sammanfattning 
Den 29 februari 2024 inkom Anton Sauer (C) och Kay Wictorin (C) med motionen där 
motionärerna föreslår att kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt berörda nämnder att 
utreda förutsättningarna för ett nytt konstmuseum i Kungsparken. 
 
Motionen har skickats för internremiss till kulturnämnden, tekniska nämnden och 
servicenämnden. Samtliga nämnder anser att motionen är besvarad med hänsyn till att 
Malmö stad i dagsläget arbetar med riktningen att ett nytt konstmuseum ska uppföras i 
Kungsparkens restaurangpaviljong. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Anton Sauer (C) och Kay Wictorin (C) om 
att utreda möjligheten för ett nytt Malmö konstmuseum i Kungsparken 
besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

   

Beslutsgång 
Janne Grönholm (MP), Michael Hård af Segerstad (SD), Gunilla Ryd (V) och Hanna 
Sandberg (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Kay Wictorin (C) och Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra, bifall mot avslag, och finner att 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler (M) och (C) gruppreservationer till 
förmån för egna yrkanden. 

Beslutet skickas till  
Kulturnämnden 
Servicenämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 250108 § 25 med muntlig reservation (M+C) Motion Anton 

Sauer (C) och Kay Wictorin (C) om att utreda möjligheten för ett nytt Malmö 
konstmuseum i Kungsparken 

• Förslag till beslut KSAU 241202 §605 Motion Anton Sauer (C) och Kay Wictorin 
(C) om att utreda möjligheten för ett nytt Malmö konstmuseum i Kungsparken 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241202 Motion Anton Sauer (C) och Kay Wictorin (C) 
om att utreda möjligheten för ett nytt Malmö konstmuseum i Kungsparken 

• Motion Anton Sauer (C) och Kay Wictorin (C) om att utreda möjligheten för ett 
nytt Malmö konstmuseum i Kungsparken 

• Kulturnämnden beslut 241024 § 111 muntlig Reservation (C) 
• Remissvar kulturnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 241022 § 219 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Servicenämnden beslut 240925 § 76 
• Remissvar servicenämnden 

 

31



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 18 Motion Helena Nanne (M) - Erbjud Ung Företagsamhet till alla 
gymnasieelever i Malmö 

STK-2024-630 
 
Sammanfattning 
Helena Nanne har lämnat in en motion som innebär att kommunfullmäktige ska ge 
gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden i uppdrag att erbjuda samtliga elever på Malmös 
stads gymnasieskolor möjligheten att driva ett UF-företag samt att ge grundskolenämnden i 
uppdrag att utveckla samarbetet med Ung Företagsamhet. Motionen har remitterats till 
gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden samt grundskolenämnden, som båda anser att 
befintliga möjligheter och samarbeten redan möter de behov som motionen adresserar. 
 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden framhåller att konceptet UF redan erbjuds på 
flera skolor och att alla gymnasieskolor har möjlighet att implementera konceptet om 
rektor och utbildningschef så beslutar. Grundskolenämnden betonar vikten av 
entreprenöriellt lärande men anser att samarbeten bör initieras av skolorna själva med 
bedömning utifrån elevernas behov. 
 
Stadskontoret bedömer att Malmö stad redan har ett tillräckligt samarbete med UF och att 
både grund- och gymnasieskolorna har förutsättningar att bedriva entreprenörsutbildning. 
Det finns därmed inget behov av ytterligare åtgärder i enlighet med motionens förslag.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Helena Nanne (M) – Erbjud Ung 
Företagsamhet till alla gymnasieelever i Malmö besvarad, mot bakgrund av vad 
som anges i ärendet. 

   

Beslutsgång 
Sara Wettergren (L), Juan-Tadeo Espitia (S) och Malte Tängmark Roos (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Helena Nanne (M) och Martin Molin (C) yrkar bifall till motionen. 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra, bifall mot avslag, och finner att 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
 

32



 
 
 
 
 
 

 
 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler (M) och (C) gruppreservationer till 
förmån för egna yrkanden. 
 

Beslutet skickas till  
Helena Nanne (M) 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Grundskolenämnden 
Stadskontoret, avdelningen för omvärld och näringsliv 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 250108 §26 med muntlig reservation (M+C) Motion Helena 

Nanne (M) - Erbjud Ung Företagsamhet till alla gymnasieelever i Malmö 
• Förslag till beslut KSAU 241202 §606 med muntlig reservation (M) Motion Helena 

Nanne (M) - Erbjud Ung Företagsamhet till alla gymnasieelever i Malmö 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241202 Motion Helena Nanne (M) - Erbjud Ung 

Företagsamhet till alla gymnasieelever i Malmö 
• Motion Helena Nanne (M) - Erbjud Ung Företagsamhet till alla gymnasieelever i 

Malmö 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 240830 § 136 Muntlig reservation 

(M) och (SD) 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Grundskolenämnden beslut 240828 § 116  muntlig Reservation (M) 
• Remissvar grundskolenämnden 
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§ 19 Valförslag och avsägelser 

STK-2025-213 
 
Sammanfattning 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde den 17 december 2024 har följande avsägelser 
kommit in:  

För politiska uppdrag 

• Anders Malmström (S), ersättare i servicenämnden 
• Malte Tängmark Roos (MP), ledamot i grundskolenämnden 
• Malte Tängmark Roos (MP), ersättare i kommunfullmäktige 
• Joanna Espersson (V), ersättare i grundskolenämnden 
• Ellen Arnesson (V), ersättare i gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 

 

För nämndemannauppdrag 

• Ida Grundström (nominerad av (V)), nämndeman i Malmö tingsrätt 
• Bengt Johansson (nominerad av (S)), nämndeman i Malmö tingsrätt 

 
 
Valberedningen föreslår vid sitt sammanträde den 28 januari att kommunfullmäktige väljer 
respektive nominerar: 

• Sofie Valfridsson (V), till andra ersättare i grundskolenämnden till och med den 
31 december 2026, efter Joanna Espersson (V) som har avsagt sig uppdraget.  

• Miranda Fingal (V), till andra ersättare i gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
till och med den 31 december 2026, efter Ellen Arnesson (V) som har avsagt sig 
uppdraget 

• Peter Langerbeck (M), till ledamot i styrelsen för Anna Margarethas stiftelse, till 
och med den 31 december 2026, efter Torgil Larsson (M) som har avlidit.  

• Peter Langerbeck (M), till ledamot i styrelsen för Ingrid Petronella Olssons 
stiftelse, till och med den 31 december 2026, efter Torgil Larsson (M) som har 
avlidit.  

• Tobias Petersson (V), till ersättare i VA Syds förbundsstyrelse, till och med den 
31 december 2026, med anledning av utökningen av VA Syd.  

• Andréas Schönström (S), till ledamot i VA Syds förbundsstyrelse, till och med 
den 31 december 2026, med anledning av utökningen av VA Syd.  

• Martin Molin (C), till ledamot i VA Syds förbundsfullmäktige, till och med den 31 
december 2026, med anledning av utökningen av VA Syd.  

• John Eklöf (M), till ersättare i VA Syds förbundsfullmäktige, till och med den 31 
december 2026, med anledning av utökningen av VA Syd. 

• Magnus Olsson (SD), till ledamot i VA Syds förbundsfullmäktige, till och med 
den 31 december 2026, med anledning av utökningen av VA Syd.  

• Nichlas Gellersten Holmgren (SD), till ersättare i VA Syds förbundsfullmäktige, 
till och med den 31 december 2026, med anledning av utökningen av VA Syd.  
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Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelserna för politiska uppdrag i enlighet med 
vad som redovisats i ärendet. 
  

2. Kommunfullmäktige godkänner val samt nomineringar till politiska uppdrag i 
enlighet med vad som redovisats i ärendet. 
  

3. Kommunfullmäktige justerar paragrafen omedelbart. 

   

Beslutsgång 
Björn Gudmundsson (S) yrkar bifall till valberedningens förslag. 
 
Protokollet för ärendet läses upp och förklaras omedelbart justerat. 

Beslutet skickas till  
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Servicenämnden 
HR-service 
Länsstyrelsen Skåne 
Malmö tingsrätt 
VA Syd 
Förtroendemannaregistret 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Valberedningens förslag till beslut 250128 Valförslag och avsägelser 
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§ 20 Anmälan av inkomna skrivelser 
 
Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunfullmäktiges sammanträde den 30 januari 2025. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige lägger informationen till handlingarna. 

Anmälningar 
• STK-2025-65-1  Missiv - Granskning av hållbarhetskrav vid inköp 
• STK-2025-65-2  Rapport - Hållbarhetskrav vid inköp 
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§ 21 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte underställts 
kommunfullmäktiges prövning 

STK-2025-21 
 
Sammanfattning 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde den 17 december 2024 har det till 
kommunfullmäktige inkommit ärenden som ännu inte underställts kommunfullmäktiges 
prövning. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige lägger anmälan av inkomna ärenden som ännu inte 
underställts kommunfullmäktiges prövning till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse KF 250130 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte 

underställts kommunfullmäktiges prövning 
• Rapport över inkomna ärenden KF 250130 
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§ 22 Inkomna interpellationer 
 
Sammanfattning 
Inga interpellationer har inkommit. 
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§ 23 Besvarande av interpellationer 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige medgav vid sammanträdet 2024-12-17, § 268, att interpellation 
framställd av Marek Lakatos (V) till arbetsmarknads- och socialnämndens ordförande Sedat 
Arif (S) om Malmö stads arbete med ANDTS-frågor (alkohol, narkotika, dopning, tobak 
och spel om pengar) fick framställas och bordlade interpellationen till kommande 
sammanträde.  
 
Sedat Arif (S) besvarar interpellationen. 
 
Under interpellationsdebatten yttrar sig även Marek Lakatos (V). 
 

Beslutsunderlag 
• Interpellation från Marek Lakatos (V) till Sedat Arif (S) om Malmö stads arbete 

med ANDTS-frågor (alkohol, narkotika, dopning, t 
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Bilaga 1 

Fråga 
 

Angående arbetet med att stärka trygghet och studiero i Malmö 
skolor 

Under de senaste veckorna har media rapporterat om en kraftig ökning av antalet anmälningar 
om kränkande behandling i Malmös skolor. Under läsåret 2023–2024 registrerades över 10 700 
anmälningar – ett tydligt trendbrott jämfört med tidigare år då siffrorna låg kring 8 000. En del av 
ökningen av anmälningar kan förklaras med förbättrade rutiner och en digitaliserad 
rapporteringsprocess.  

Moderaterna är väl medvetna om att lagstiftningen lägger fokus på själva upplevelsen av en 
kränkning snarare än på handlingens allvarlighetsgrad. Därför rör anmälningarna allt från mindre 
incidenter till grova vålds- och sexualbrott. Skuldfrågan fastställs först efter en utredning. Men en 
majoritet av anmälningarna som kommer in till huvudmannen rör fysiska kränkningar och våld, 
följt av verbala och skriftliga kränkningar. Vi ser med stor oro på den tydliga trend som 
rektorerna lyfter fram, där grova brott inte bara ökar i antal utan även blir allt allvarligare och 
förekommer bland allt yngre elever. Vi ser även allvarligt på att skillnaderna mellan skolorna är så 
stora och att eleverna känner sig allt otryggare.  

Under 2021 presenterade Moderaterna ett åtgärdspaket med 13 konkreta förslag för att skapa 
ordning och reda i Malmös skolor. Samtliga av dessa förslag röstades ner av Socialdemokraterna 
och Liberalerna. Moderaterna har även under sex års tid efterfrågat en tydligare och mer enhetlig 
sammanställning av anmälningar om kränkande behandling, inklusive en kategorisering som 
möjliggör analys av trender över tid. Detta eftersom den statistik som idag presenteras för 
grundskolenämnden är bristfällig, vilket kraftigt försvårar möjligheten att vidta effektiva åtgärder 
för att återupprätta tryggheten. Tålamodet med ständiga löften om förbättring börjar snart ta slut.  

Inför grundskolenämndens sammanträde i januari 2025 lägger vi nu fram ett nytt förslag om 
tidsbegränsade rektorsförordningar. Dessa ska innehålla tydliga och mätbara mål för 
kunskapsresultat, trygghet och studiero, som grund för en kontinuerlig utvärdering av rektorernas 
anställningar. Förslaget bygger på samma principer som den modell som idag gäller för stadens 
förvaltningschefer. Vi menar att detta är ett avgörande steg för att stärrka ledarskapet och skapa 
en trygg och lärandefokuserad miljö för både elever och personal.  

Men frågan som alla nu ställer sig. När kommer styret ta ansvar och agera för att säkerställa 
trygghet och studiero i våra skolor? 

 
Med anledning av ovanstående så vill jag fråga skolkommunalrådet Sara 
Wettergren (L): 
 

- Vilka åtgärder avser skolkommunalrådet vidta för att säkerställa tryggheten i stadens 
skolor? 

 
Malmö 2024-01-23  
John Eklöf (M) 



Bilaga 2 

 

Fråga till Sedat Arif (S) om meningsfulla praktikplatser inom Ung i 
Sommar 
 

Ung i Sommar är en verksamhet inom arbetsmarknad- och socialförvaltningen som ansvarar för 
sommarpraktik till unga Malmöbor. De ordnar varje år praktikplatser för ungdomar mellan 16–19 
år. Praktikplatserna ska vara en möjlighet till att få arbetslivserfarenhet och tjäna pengar. 
Praktikplatserna finns inom Malmö stad, näringslivet, idéburna organisationer och andra 
offentliga verksamheter.  

Beslut om delegation till förvaltningsdirektören att besluta om placeringarna har pågått sedan år 
2020. Vi Sverigedemokrater anser inte att denna uppgift ska delegeras och har reserverat oss mot 
det vid flera tillfällen. Vi är inte emot praktikprojektet utan menar att det är ett angeläget projekt 
med ett gott syfte. Däremot är det av yttersta vikt att de placeringar som erbjuds är meningsfulla 
placeringar som ger en realistisk bild av arbetslivet.  

När det gäller just idéburna organisationer kunde nämnden ta del handlingar vid senaste 
sammanträdet i januari med uppgifter kring vilka som varit aktuella under sommaren 2024. I 
dokumentet fanns även vilken summa handledarersättning som betalats ut till organisationerna.  

Vi anser för det första att den redovisning som publiceras inte är tillräckligt transparant då det av 
delegationsbeslutet inte framkommer hur många placeringar som avsetts och vidare motiveras 
inte heller varför dessa organisationer valts ut. För det andra finns det inte heller en redovisning 
av hur handledarersättningen betalats ut, det vill säga i förskott eller efter genomfört uppdrag. 

Det har frekvent framkommit att de praktikplatser som tidigare år har tillhandahållits inte varit 
meningsfulla eller meriterande för de ungdomar som deltagit, även så i år. Därför är vi 
sverigedemokrater av uppfattningen att arbetsmarknad- och socialnämnden ska besluta om 
godkännandet av projekten och praktikplatserna för Ung i Sommar inte förvaltningsdirektören. 

Vi politiker är slutgiltigt ansvariga och har en skyldighet att se till att skattebetalarnas pengar 
förvaltas på ett ansvarsfullt och effektivt sätt. 

 

Jag ställer därför följande fråga: 
 

Har arbetsmarknads- och socialnämnden kunnat tillgodose meningsfulla praktikplatser inom Ung 
i Sommar hos de organisationer som fått uppdraget och erhållit handledarersättning?  

 

Malmö 2025-01-27 

Jacqueline Maly (SD) 



Bilaga 3 

 

Fråga till Sara Wettergren om förebyggande arbete i grundskolan 
 
Nyligen rapporterade Sydsvenskan om att 10 715 kränkningar har rapporterats inom Malmös 
grundskolor under 2024, ett tydligt trendbrott med betydligt fler anmälningar jämfört med 
föregående år.  
 
Trots protester från elever, vårdnadshavare och personal har den styrande minoriteten i flera år 
drivit igenom nedskärningar inom skolan. Nedskärningar som med all tydlighet har drabbat det 
förebyggande och hälsofrämjande arbetet och nu syns effekterna påtagligt. Det kompensatoriska 
uppdraget brister. Elevhälsan hinner inte med att stötta. Endast 68% av eleverna känner sig 
trygga i skolan idag. 
 
Vi i Vänsterpartiet är ytterst oroade över denna utveckling. Vi har länge varnat för att skolan inte 
ger det stöd, utbildning och utveckling som eleverna har lagstadgad rätt till på grund av de senaste 
årens massiva nedskärningar maskerade som "effektiviseringar".  
 
 
 

Jag ställer därför följande fråga: 
 

 
Vilka åtgärder avser ansvarigt kommunalråd att vidta för att alla elever ska känna sig trygga i 
skolan, med fokus på förebyggande över efterstödjande insatser? 
 

Malmö 2025-01-27 

Anfal Mahdi (V) 

 



   

Bilaga 4 

 

Fråga till Andréas Schönström (S) om vägbyggena vid 
Fridhemstorget och Erikslust 
 

Vägarbetet vid Fridhem och Erikslust är nu över ett halvår försenat. Lokala företag kämpar för 
sin överlevnad i takt med att kunder håller sig borta. Boende får varje dag leva med buller, 
oreda och svårigheter att ta sig fram. Cyklister och bussresenärer, som förväntat sig 
smidigare och bättre kommunikationer, möts istället av ständiga förseningar och bristande 
information. 

Vi i Centerpartiet stödjer såklart att Malmö bygger för framtiden. Vi har förhoppningar om 
att Storstadspaketet ska göra Malmö till en bättre stad och att Fridhemstorget med omnejd 
kommer bli väldigt trivsamt, när projektet väl är klart. Det är dock omöjligt att bortse från att 
hanteringen av detta arbete är under all kritik och har skadat hela storstadsprojektets 
förtroende och möjligheten att bygga Malmö för framtiden. 

Jag ställer därför följande fråga: 
 
Vilka åtgärder avser kommunalrådet vidta för att vägarbetet vid Fridhem skyndsamt ska kunna 
färdigställas, och hur avser han arbeta för att minimera risken för att något liknande inträffar i 
andra delar av Storstadspaketet? 

Malmö 2025-01-28 

Martin Molin (C) 

 



   

Bilaga 5 

 

Fråga till Katrin Stjernfeldt Jammeh om kommunstyrelsens 
planering av baslinjemätning när Malmö stad blivit medlem i WHO-
nätverket Äldrevänliga städer 
 

Centerpartiet konstaterade 2018 att äldrefrågorna måste uppmärksammas mer om Malmö ska bli 
en av de bästa städerna att åldras i. Därför lämnades en motion till kommunfullmäktige med 
förslag om medlemskap i WHO-nätverket Äldrevänliga städer. 2019 beslutade 
kommunfullmäktige att Malmö stad skulle söka medlemskap i Äldrevänliga städer. 
Kommunstyrelsen fick då i uppdrag att ansöka om medlemskap och fatta här till hörande beslut 
om deltagandet. 2023 fattade kommunstyrelsen beslut om bland annat resurser för att arbeta med 
medlemskapet, och uppdrog åt kommunstyrelsens ordförande att underteckna stödbrev som 
bifogas ansökan. Medlemsansökan har enligt uppgift skickats till WHO 2024. 

Medlemskapet medför flera obligatoriska faser med inkluderande av stadens äldre i alla faserna. 
Inledningsvis ska en baslinjemätning, en genomlysning och analys göras utifrån WHO:s åtta 
fokusområden. Information har 2024 lämnats i Centrala Pensionärsrådet om några insatser, men 
det råder oklarhet om vad baslinjemätningen som helhet är tänkt att innefatta och hur stadens 
äldre på olika sätt ska inkluderas.  

Jag ställer därför följande fråga: 
 
När kommer en plan för baslinjemätningen att behandlas och läggas fast av kommunstyrelsen? 

Malmö 2025-01-28  

Kay Wictorin (C) 



 
   
 
Bilaga 6 

 

Fråga till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om åtgärder för att stoppa 
vräkningar av barn i Malmö 
 

Malmö har under de senaste åren blivit den stad i Sverige där flest barn vräks från sina hem, 
vilket är en utveckling som väcker både oro och frustration. Under 2023 vräktes 52 barn i 
Malmö, och utvecklingen har fortsatt under 2024 med 37 barn vräkta bara under årets första 
halva. Detta är en markant högre siffra än i andra större svenska städer som Stockholm och 
Göteborg, trots att Malmö har färre invånare. Att barn tvingas lämna sina hem, sin skola och sina 
vänner får allvarliga konsekvenser för deras trygghet och uppväxtvillkor. 

Samtidigt finns goda exempel att inspireras av, som Lunds förebyggande arbete där inga barn har 
vräkts de senaste två åren tack vare samarbete med hyresvärdar och tidiga insatser för familjer i 
riskzonen. Detta är en fråga om politiska prioriteringar och att Malmö måste stärka sitt sociala 
skyddsnät och arbeta mer aktivt för att undvika vräkningar av barnfamiljer. 

Jag ställer därför följande fråga: 
 

Vilka konkreta åtgärder kommer Socialdemokraterna att vidta för att vända utvecklingen och 
säkra alla barns rätt till en trygg bostad?  

 

 

Malmö 2025-01-25 

Helena Nanne (M) 

 



Voteringslista 1 

Malmö stad 
Kommunfullmäktige 

Mötesdatum 
2025-01-30 

 

 

Voteringslista: § 16 
Ärende: Motion av Emma-Lina Johansson (V) om att redovisa och utvärdera arbetet med 
CTC, STK-2023-1410 

 
 

  Bilaga 7 KF 250130 § 16 Omröstningsbilaga 1 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Ledamot Ja   
Farishta Sulaiman (M), Ledamot  Nej  
Nina Jakku (V), Ledamot Ja   
Andréas Schönström (S), Ledamot Ja   
John Roslund (M), Ledamot  Nej  
Frida Trollmyr (S), Ledamot Ja   
Rickard Åhman Persson (SD), Ledamot Ja   
Mohamed Yassin (MP), Ledamot Ja   
Anders Rubin (S), Ledamot Frånvarande 
Roko Kursar (L), Ledamot Ja   
Josefin Anselmsson (M), Ledamot  Nej  
Carina Nilsson (S), Ordförande Ja   
Lars-Johan Hallgren (SD), Ledamot Ja   
Sedat Arif (S), Ledamot Ja   
Anja Nordberg Sonesson (M), Andre vice ordförande  Nej  
Showan Shattak (V), Ledamot Ja   
Sofia Hedén (S), Ledamot Ja   
Tony Rahm (M), Ledamot  Nej  
Anders Pripp (SD), Ledamot Ja   
Mubarik Mohamed Abdirahman (S), Ledamot Frånvarande 
Boel Pettersson (V), Ledamot Ja   
Stefana Hoti (MP), Ledamot Ja   
Amani Loubani (S), Ledamot Ja   
Helena Nanne (M), Ledamot  Nej  
Michael Hård af Segerstad (SD), Ledamot Ja   
Linda Eklund (L), Ledamot Ja   
Sadiye Altundal (V), Ledamot Ja   
Håkan Fäldt (M), Ledamot  Nej  
Jacqueline Maly (SD), Ledamot Ja   
Juan-Tadeo Espitia (S), Ledamot Ja   
John Eklöf (M), Ledamot  Nej  
Anders Skans (V), Ledamot Ja   
Shler Murad Bradostin (S), Ledamot Ja   
Haqvin Svensson (M), Ledamot  Nej  
Björn Gudmundsson (S), Vice ordförande Ja   
Sanna Axelsson (S), Ledamot Ja   
Gunilla Ryd (V), Ledamot Ja   
Malin Ahlström (M), Ledamot  Nej  



Voteringslista 1 

Malmö stad 
Kommunfullmäktige 

Mötesdatum 
2025-01-30 

 

 

 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Arwin Sohrabi Nejad (S), Ledamot Ja   
Sara Wettergren (L), Ledamot Ja   
Linda Obiedzinski (M), Ledamot  Nej  
Anfal Saad Mahdi (V), Ledamot Ja   
Lisbeth Persson Ekström (SD), Ledamot Ja   
Jan Olsson (S), Ledamot Ja   
Helena Grahn (M), Ledamot  Nej  
Susanne Jönsson (S), Ledamot Ja   
Anders Andersson (V), Ledamot Ja   
Dündar Güngör (S), Ledamot Ja   
Anders Olin (SD), Ledamot Ja   
Janne Grönholm (MP), Ledamot Ja   
Albin Schyllert (M), Ledamot  Nej  
Hanna Sandberg (S), Ersättare Ja   
Nadjam-Ud-Din Malik (S), Ersättare Ja   
Anders Nilsson (S), Ersättare Ja   
Jenny Bengtsson (SD), Ersättare Ja   
Stefan Claesson (SD), Ersättare Ja   
Nichlas Holmgren Gellersten (SD), Ersättare Ja   
Lisa Stolpe (V), Ersättare Ja   
Malte Tängmark Roos (MP), Ersättare Ja   
Kay Lennart Wictorin (C), Ersättare  Nej  
Martin Molin (C), Ersättare  Nej  
Resultat 44 15 0 

 


